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REVISTA PRESEI 

 

 

 Comisia juridică a Senatului reia dezbaterile asupra proiectului de lege 

privind carantinarea şi izolarea 

Comisia juridică a Senatului urmează să reia, luni, dezbaterile asupra proiectului de 

lege privind carantinarea şi izolarea. 

 

Sâmbătă, forul a decis, la solicitarea reprezentanţilor PSD, amânarea până luni a 

dezbaterilor asupra acestui proiect de lege. 

 

Senatorul PSD Robert Cazanciuc a solicitat în Comisia juridică amânarea până luni 

a dezbaterilor, pentru a studia practicile Uniunii Europene în domeniu, menţionând 

că actul normativ venit de la Guvern nu este coerent şi "cetăţenii au dreptul la o 

lege care să-i protejeze". 

 

Senatorul PNL Iulia Scântei a spus că această propunere înseamnă nerespectarea 

deciziei de convocare a plenului Senatului pentru sâmbătă şi a avertizat că va avea 

implicaţii asupra sănătăţii cetăţenilor. 

 

Duminică, Robert Cazanciuc a criticat din nou proiectul de lege elaborat de Guvern 

privind carantinarea şi izolarea, susţinând că este un "dezastru" şi, ca urmare, actul 

normativ va fi votat când va corespunde "nevoii românilor", după dezbateri cu toţi 

cei implicaţi în aplicarea lui. 

 

El a amintit că au fost solicitate puncte de vedere din partea Ministerului Justiţiei şi 

Consiliului Superior al Magistraturii, iar Guvernul trebuie să prezinte o 

fundamentare din practica europeană în privinţa internării obligatorii şi detaşării 

obligatorii a medicilor. 
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"Când vom fi convinşi că legea corespunde nevoii românilor, o să votăm această 

lege, că o să votăm luni, că o să votăm marţi, miercuri o să vedem în funcţie de 

cum vor fi dezbaterile în comisie. Am invitat nu numai Ministerul Justiţiei şi CSM 

să vină la dezbateri, am invitat organizaţii neguvernamentale, asociaţii 

profesionale, toţi care sunt implicaţi într-un fel sau altul în aplicarea acestei legi 

trebuie să spună un punct de vedere, pentru că altfel dacă legea nu este clară, uşor 

de înţeles, uşor de aplicat doar îi păcălim pe români că vom avea o lege care îi 

protejează. Toate mecanismele din lege trebuie să fie foarte, foarte clare şi 

conforme cu nevoile noastre de astăzi", a adăugat social-democratul. 

 

El a arătat că, până luni, Guvernul trebuie să prezinte o fundamentare din practica 

europeană privind internarea obligatorie şi detaşarea obligatorie a medicilor. 

 

"Am rugat Guvernul ca până luni să ne ofere o fundamentare din practica 

europeană, cum se întâmplă în Germania, în Austria, în Spania, în Italia, pe 

internarea obligatorie şi pe detaşarea obligatorie a medicilor. De asemenea, am 

cerut Ministerului Justiţiei să avizeze acest proiect pentru a arăta foarte clar dacă 

actul normativ corespunde legii fundamentale din România şi practicii CEDO în 

această materie. Am cerut un aviz şi de la CSM pentru că în mod cert proiectul 

elaborat de Guvernul Orban nu are avizul CSM, deşi pentru a respecta decizia 

CCR este nevoie de o procedură detaliată de contestare la un judecător", a explicat 

senatorul PSD. 

 

Joi seara, Camera Deputaţilor a adoptat proiectul, în calitate de prim for sesizat, 

acceptând mai multe amendamente convenite şi în urma unei discuţii cu secretarul 

de stat în MAI Raed Arafat. 

 

Preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a solicitat vineri prezenţa în Senat a 

premierului Ludovic Orban şi a ministrului Justiţiei, Cătălin Predoiu, la dezbaterea 

proiectului.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Orban, după conferința cu prefecții: Obiectivul este de a nu mai impune 

nicio restricție sau măsură care să afecteze negativ economia. Sunt indignat și 

revoltat față de amânarea votului pe Legea carantinei. 

Principalele declarații ale premierului: 

 Am organizat o videoconferință cu prefecții și instituțiile implicate în lupta 

anti-covid. Obiectivul acestei videoconferințe a fost de a asigura mobilizarea 

generală a tuturor instituțiilor cu atribuții de control, care au obligația de a 

asigura respectarea legii. 

 Fac un apel către toți actorii instituționali, publici și privați, cărora le solicit 

să fie responsabili, să respecte legea și regulile sanitare. 

 Românii trebuie să înțeleagă că numărul de îmbolnăviri trebuie să 

îngrijoreze.  

 Obiectivul este de a nu mai impune noi restricții, de a nu mai lua nicio 

măsură care să afecteze negativ economia. Acest lucru va fi posibil doar 

printr-o implicare, printr-un comportament responsabil. 

 Transmit un mesaj de revoltă și de indignare față de amânarea până luni a 

adoptării legii privind carantina și izolarea. În toate țările democratice, 

autoritățile au la dispoziție aceste instrumente de control. Suntem lipsiți de 

acest instrument vital. Au ieșit din spital mulți pacienți. Nu avem această 

pârghie pe care o are orice autoritate din orice țară civilizată. 

 Sunt la capătul răbdării față de acest joc politicianist. Le mai solicit o dată: 

adoptați legea! Ce s-ar fi întâmplat în Țăndărei dacă nu impuneam acea 

carantină? 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Orban: Săptămâna viitoare-actul normativ privind schema de ajutor pentru 

garantarea creditelor pentru companiile mari 

Guvernul va adopta, săptămâna viitoare, actul normativ pentru schema de ajutor de 

stat pentru garantarea creditelor pentru companiile mari, a anunţat, duminică seara, 

premierul Ludovic Orban. 

 

"Am primit aprobarea de la Comisia Europeană pentru schema de ajutor de stat 

pentru garantarea creditelor pentru companiile mari, care nu sunt IMM-uri, şi vom 

adopta, în şedinţa de Guvern de săptămâna viitoare, actul normativ", a declarat 

Orban, la B1 Tv. 

 

El a indicat că Guvernul pregăteşte un act normativ important care vine în sprijinul 

companiilor şi al angajaţilor. 

 

"La nivel european a fost adoptat programul SURE care finanţează anumite 

categorii de cheltuieli de măsuri active, în special ceea ce este cunoscut în 

Germania sub numele de Kurzarbeit, pe care noi îl traducem în România - program 

flexibil de muncă. Dacă o companie are probleme, i s-au redus comenzile, i s-a 

redus cifra de afaceri să zic cu 70% ca să nu dea afară oamenii (...) în situaţii de 

criză declanşate de nişte factori care vor dispărea în timp pe perioada crizei 

respective dacă un angajator nu are nevoie de un angajat 20 de zile, ci are nevoie 

de el doar 16 zile, 16 zile îl plăteşte angajatul, sau 14 zile sau 12 zile, restul îl 

plăteşte statul din fondul de şomaj", a explicat Orban. 

 

El a adăugat că această schemă de sprijin funcţionează pe o perioadă de timp 

limitată, cât există criza şi efectele acesteia. 

 

"Intenţionăm, în maxim două săptămâni, să adoptăm ordonanţa", a arătat 

premierul. 

 

Orban a afirmat că, în prezent, sunt puse la punct schemele de susţinere pentru 

întreprinderile mici şi mijlocii, fiind deja adoptat în Guvern un memorandum în 

acest sens pentru investiţii şi capital de lucru. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Teodorovici și-a anunțat candidatura pentru șefia PSD: „Nu poți da din 

coadă pe lângă Iohannis când președintele calcă în picioare PSD” 

Eugen Teodorovici și-a anunțat,duminică, candidatura la șefia PSD, criticând 

actuala conducere interimară a partidului pe care a acuzat-o că „dă din coadă pe 

lângă Iohannis” când președintele „calcă în picioare PSD”. El nu l-a nominalizat 

direct pe Marcel Ciolacu, precizând că i-a dat un SMS liderului interimar înainte 

de conferința în care și-a anunțat candidatura, iar acesta i-a urat „mult succes”. 

Teodorovici și-a lansat candidatura în curtea PSD, nu în sediul partidului, invocând 

decizia de înlăturare a sa din conducere anul trecut. 

 

„Am să candidez la această funcție și am să-mi pun la bătaie centura într-o 

confruntare democratică. Sunt îngrijorat nu doar pentru prezentul, ci și pentru 

viitorul partidului, nu doar pentru prezentul și mai ales pentru viitorul României. 

Sunt convins că alături de mine sunt colegi din PSD și nu numai. (...) Conducerea 

interimară a PSD lasă acest guvern să-și facă de cap. Cel mai mare partid din 

România se pare că ține morțis să devină cel mai mic. Nu poți da din coadă pe 

lângă Iohannis când președintele calcă în picioare PSD. Nu cred că s-au făcut 

înțelegeri cu Iohannis, era mai bine decât să se datoreze această stare prostiei”, a 

spus Teodorovici. 

 

El a acuzat conducerea interimară a partidului că a folosit cele nouă luni de stat în 

opoziție „ca să stea degeaba”A folosit 9 luni de opoziție ca să stea degeaba. 

 

Teodorovici a mai spus că a dicutat „cu mulți șefi de organizații, parlamentari” și 

„există susținere pentru candidatura lui. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Eugen Teodorovici: Imi anunt candidatura pentru functia de presedinte al 

PSD 

Fostul presedinte executiv al PSD, Eugen Teodorovici, si-a anuntat duminica, 12 

iulie, candidatura pentru functia de presedinte al partidului, intr-o conferinta de 

presa organizata in curtea sediului central al PSD. 

https://ziare.com/psd/
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El a afirmat ca, avand actuala conducere, "cel mai mare partid din Romania se pare 

ca tine mortis sa devina cel mai mic". 

"Nu poti da din coada pe langa presedintele Iohannis in timp ce presedintele 

Iohannis calca in picioare PSD", a sustinut Teodorovici. 

 

Teodorovici a precizat ca a luat aceasta decizie fiind "extrem de ingrijorat pentru 

prezentul, dar si pentru viitorul partidului", dar si pentru viitorul Romaniei. 

 

"Sunt convins ca alaturi de mine sunt foarte multi colegi in PSD si nu numai, 

oameni care inteleg ca de aproape noua luni Romania sta pe loc, iar asta nu se 

intampla doar din cauza pandemiei. O alta pandemie este cea care ne bantuie, care 

bantuie clasa politica si care are simptome destul de grave: incompetenta, lipsa de 

vointa, lasitate si din pacate chiar si tradare. 

 

Guvernul PNL este un guvern incapabil, am spus-o de foarte multe ori, dar la fel de 

adevarat este si faptul ca PSD, de fapt conducerea interimara a partidului, lasa 

acest guvern sa isi faca de cap. Cel mai mare partid din Romania se pare ca tine 

mortis sa devina cel mai mic. Asta o spun actiunile din ultimele noua luni de zile, 

asta o spun si sondajele. 

 

PSD nu poate si nu trebuie sa continue in acest mod. Nu poti sta noua luni in 

opozitie si sa nu faci opozitie, nu poti da din coada pe langa presedintele Iohannis 

in timp ce presedintele Iohannis calca in picioare PSD. Conducerea de azi a PSD a 

folosit cele noua luni de opozitie ca sa stea degeaba si nu cred ca s-au facut 

intelegeri cu presedintele Iohnnis, era mai bine sa fii facut decat sa se datoreze 

aceasta situatie prostiei", a mai afirmat Teodorovici. 

 

Desi conferinta de presa are loc in curtea sediului central al PSD din Bucuresti, 

conducerea formatiunii nu a fost informata. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/pnl/
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 Marcel Ciolacu a convocat CEx: 'Nu vom permite transformarea țării în 

lagăr medical!' 

Liderul PSD Marcel Ciolacu a convocat, luni dimineață, o ședință a Comitetului 

Executiv Național în care conducerea partidului va tranșa legea carantinei. 

`#Președintele #PSD, Domnul Ion Marcel Ciolacu, a convocat luni dimineață o 

ședință a Comitetului Executiv Național în care conducerea partidului să tranșeze 

legea carantinei! Marcel Ciolacu: Nu vom permite transformarea țării în lagăr 

medical!`,transmite Fîciu Cosmin Ion pe Facebook. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Producția de grâu se anunță cu 50% mai mică decât în 2019. România a fost 

anul trecut al doilea cel mai mare exportator din UE 

România a devenit al doilea cel mai mare exportator de cereale din Uniunea 

Europeană, după Franţa. Dar pentru că seceta a afectat producţia, autorităţile vor să 

se asigure că atât grâul, cât şi alte cereale vor fi vândute mai întâi în ţară, anul 

acesta. Astfel, morarii vor putea lua credite garantate de stat să facă stocuri pe 

termen lung. Măsura este importantă şi pentru securitatea alimentară. 

Mihai Bacrău cultivă cereale pe 600 de hectare în Ilfov. Din cauza secetei a obținut 

o producție de grâu chiar și de trei ori mai mică decât în mod normal: doar două 

tone la hectar. 

La nivel național, producția de grâu se anunță cu 50% mai mică decât în 2019. 

Ministerul Agriculturii ia măsuri astfel încât recolta să asigure consumul intern. 

Unitățile de morărit și panificație vor putea lua credite garantate de stat pentru a 

cumpăra grâul necesar în panificație, aproximativ 2,2 milioane de tone. Măsura 

vine în contextul în care România a exportat anul trecut o cantitate record de 

cereale, peste 10 milioane de tone. Și a devenit al doilea cel mai mare exportator în 

domeniu din Uniunea Europeană, după Franța, arată datele Eurostat. 

https://www.facebook.com/hashtag/pre%C8%99edintele?__eep__=6&source=feed_text&epa=HASHTAG
https://www.facebook.com/hashtag/psd?__eep__=6&source=feed_text&epa=HASHTAG
https://www.facebook.com/profile.php?id=100010388835905&__tn__=%2CdK-R-R&eid=ARDcVLuEbs0zwSz0QEBFVH7kknI9a6AS8y9Ynlv6OM7OIxtTSpLebkKXi7CaRkMF7oWWpLcodFgL6LJy&fref=mentions
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În timp ce România a exportat cantități tot mai mari de cereale, prețul produselor 

de morărit și panificație a crescut cu peste 3% de la sfârșitul anului trecut și până la 

începutul verii, arată datele Institutului Național de Statistică. 

Unul dintre motivele pentru care cerealele sunt vândute în cantități mari în 

straintate este tocmai acela că morarii nu au bani suficienți pentru stocuri pe 

termen lung. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Agriculturii: Romania ar avea nevoie "de cel putin 15 miliarde de 

euro" pentru a deveni performanta 

Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, afirma ca este nevoie de sustinere pentru micii 

agricultori romani si ca agricultura romaneasca ar avea nevoie de "cel putin" 15 

miliarde de euro pentru a deveni performanta. 

 

"Noi avem un deficit pentru produsele agro-alimentare de 2,5 miliarde de euro cu 

UE. Mai recuperam cu un miliard de euro cu tarile arabe, unde exportam animale 

vii si de unde nu importam mare lucru. Stam foarte prost din pacate si trebuie sa 

lucram foarte mult", a afirmat ministrul Agriculturii, Adrian Oros, duminica, la 

Realitatea Plus. 

 

Intrebat care este suma de care ar avea nevoie agricultura romaneasca pentru a 

deveni una performanta, ministrul a raspuns ca este nevoie de "cel putin 15 

miliarde" de euro. 

 

"Avem nevoie de cel putin 15 miliarde. Din negocierile pe care le-am avut in mod 

repetat, in trei randuri cu domnul Bolos, am obtinut 6 miliarde pentru irigatii, 

pentru desecare, drenaj", a afirmat ministrul Agriculturii. 

Adrian Oros a precizat ca 3 miliarde de euro din fonduri europene ar urma sa fie 

investite in urmatorii ani in sistemul de irigatii, 1,5 miliarde pentru desecare si 

drenaj, iar 1,1 miliarde euro ar urma sa fie investiti pentru combaterea eroziunii 

solului. 

 

https://ziare.com/adrian-oros/
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"Vrem sa dedicam 500 de milioane pentru formarea unei retele de colectare, 

depozitare si distributie a produselor romanesti, doar pentru produsele romanesti", 

a adaugat ministrul Agriculturii. 

 

Acesta a precizat ca una dintre prioritati in acest domeniu o reprezinta incurajarea 

tinerilor fermieri, iar in acest sens Guvernul ia in calcul concesionarea de terenuri 

catre tinerii care vor sa faca afaceri in agricultura. 

 

"Sa concesionam teren al statului celor care pentru prima data se instaleaza ca 

tineri fermieri, din pacate pana acum acest teren a fost concesionat altor fermieri si 

nu acestor categorii, desi legea spunea ca au prioritate tinerii fermieri", a precizat 

Oros. 

 

Acesta a adaugat ca Programul National Strategic al Guvernului va cuprinde 

masuri care sa stimuleze asocierea micilor fermieri, in conditiile in care exista 

ferme agricole foarte mici care au dificultati majore in a reusi sa vanda la preturi 

competitive ceea ce produc. 

 

Oros a vorbit si despre "vanatorii de subventii" despre care spune ca vor disparea 

din agricultura atunci cand subventiile vor fi retrase si despre care sustine ca "au 

facut mult rau" acestui domeniu. 

 

"Trebuie sa lucram la fiscalitatea muncii sezonierilor si zilierilor, pentru ca in buna 

parte a agriculturii se lucreaza cu sezonieri si zilieri", a adaugat ministrul. 

 

El a afirmat ca 25% din salariul acestora va fi subventionat de Ministerul Muncii, 

iar pe de alta parte cei care angajeaza sezonieri si zilieri vouchere, pe modelul 

Italiei, care plateste acest tip de munca din fonduri europene. 

 

Adrian Oros a vorbit si despre recoltele din acest an, el aratand ca pentru culturile 

de toamna exista pagube importante. 
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"Avem 1,2 milioane de hectare afectate de seceta intr-o proportie mai mare de 

30%, de aceea anul acesta oferim despagubiri", a declarat ministrul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 MediaSind lansează platforma de comunicare „Alternativa TVR”! 

MediaSind TVR a lansat astăzi, 13 iulie 2020, pe Facebook, un nou mijloc de 

comunicare pentru membrii și simatizanții săi: Alternativa TVR. 

Începând de astăzi, platforma creată nu este doar un spațiu de interacțiune al 

membrilor organizației noastre. Ea este deschisă tuturor angajaților, indiferent de 

apartenența sindicală și indiferent de locul ocupat în ierarhia instituției, tuturor 

colaboratorilor și susținătorilor TVR, care au exercițiul dialogului. 

Cei care doresc să pună umărul la modernizarea și depolitizarea Televiziunii 

Naționale, sunt așteptați alături de noi. 

De ce am deschis acest canal de comunicare, pe care l-am numit „Alternativa 

TVR”? Pentru că dorim ca membrii noștri, salariații din Televiziune și, mai ales, 

publicul să fie informați corect. Cu ajutorul acestei platforme putem contracara 

Campania de dezinformare dusă de actuala conducere a SRTV. 

MediaSind fiind o organizație care activează pe principii de transparență, își 

deschide acum porțile pentru toți cei care doresc să contribuie la modernizarea 

instituției din Dorobanți. 

În cei 3 ani de la înființare, MediaSind TVR a demonstrat că este o alternativă 

benefică, contribuind la schimbarea mentalității sindicale. A luptat cu toate 

mijloacele legale pentru drepturi importante ale membrilor săi și o va face în 

continuare, militând, totodată, pentru  dialog și transparență  din partea 

patronatului. 

Acum este nevoie ca, împreună cu toți cei care doresc binele instituției, să ne unim 

forțele, să lăsăm deoparte orgoliile și să punem umărul la schimbarea în bine, pe 

care ne-o dorim cu toții. 
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Alternativa TVR trebuie să fie și un forum de dezbatere, pentru salariați, societate 

civilă și politicienii care doresc, în mod sincer,  o depolitizare a instituției și cred în 

ideea că doar numirea unui management profesionist, apolitic, care  să dovedească 

respect față de instituție dar și față de angajați poate salva instituția din Dorobanți. 

Din păcate, în mai multe ocazii, reacțiile MediaSind împotriva conducerii TVR au 

fost cenzurate pe unele grupuri de comunicare din instituție care, aparent, apărau 

aceleași principii ca și noi. Este, dacă nu trist, cel puțin revoltător, faptul că acest 

lucru s-a întâmplat inclusiv pe platforma administrată de un membru al Consiliului 

de Administrație al SRTV, care își dorește, se pare, cu orice mijloace, să obțină 

funcția de Președinte Director General, chiar cu prețul renunțării la unele principii, 

pe care le flutura cândva în fața salariaților TVR, cu scopul de a le obține votul.  

Alternativa TVR va garanta libertatea de exprimare a tuturor membrilor grupului, 

indiferent de simpatiile sau antipatiile acestora față de organizația noastră!   

ALTERNATIVA TVR - Grup de dezbateri (pe probleme de interes comun sau 

individual) opinii, analiză și informare al salariaților din Societatea Romana de 

Televiziune, al colaboratorilor și simpatizanților Sindicatului Român al 

Jurnaliștilor – MediaSind, ființează după reguli obligatorii pentru toți utilizatorii. 

Regulile GRUPULUI ALTERNATIVA TVR 

Cu toții ne dorim să creăm un mediu primitor. Fiecare dintre noi trebuie să 

beneficieze de respect. Dezbaterile sunt firești și necesare, iar politețea trebuie să 

primeze! 

Orice membru al grupului este, în mod individual, responsabil pentru tot ceea ce 

postează, fie că este vorba de materiale scrise, audio sau video! 

Nu sunt acceptate intimidările sau limbajul care incită la ură! 

Nu sunt permise atacul la persoană, amenințările, jignirile, limbajul vulgar! 

Comentariile denigrante despre lucruri precum rasă, religie, cultură, orientare 

sexuală, gen și identitate nu vor fi tolerate! 

Asigură-te că toată lumea se simte în siguranță! 
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Membrii care nu respectă aceste reguli sunt blocați 1-3 zile sau chiar eliminați din 

grup! 

Facebook este un mediu public. 

Alternativa TVR vă așteaptă pe toți să vă exprimați liber gândurile, opiniile, 

reacțiile față de ceea ce se întâmplă în cea mai mare, dar și importantă instituție de 

media din România! 

Cele mai interesante și citite opinii, postări, declarații vor fi lunar premiate și 

preluate pe platforma online Mediasindtv.ro 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind) 

 

 Apare o nouă taxă! Toți românii vor fi obligați să o achite 

În România va apărea o nouă taxă: cea pentru peturi, sticle și doze din aluminiu! În 

plus, toți cei care trăiesc în țara noastră vor fi obligați să o achite. 

Acest proiect privind taxa pentru PET-urile din România nu a fost înscris în 

programul de relansarea economiei. El era pe lista politicienilor de multă vreme. 

Mai exact, acesta ar fi trebuit să fie prezentat încă din primăvara anului trecut. 

Până acum, toate inițiativele de acest gen au fost sortite eșecului. 

De curând, autoritățile au promis că taxa pentru peturi, sticle și doze din aluminiu 

va intra în vigoare începând cu prima lună a lui 2021. Potrivit oficialilor, de la 

începutul anului viitor, pentru fiecare ambalaj, comercianții vor reține o garanție, 

iar în momentul în care recipientul este returnat clientul își primește banii înapoi. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 MEC: 64,5% - rata finală de promovare în prima sesiune a examenului de 

Bacalaureat 

Rata finală de promovare în prima sesiune a examenului de Bacalaureat, după 

soluţionarea contestaţiilor din etapa specială, este de 64,5%, a informat, duminică, 

Ministerul Educaţiei şi Cercetării (MEC). 

http://www.mediasindtv.ro/
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Potrivit unui comunicat al MEC, rata finală de promovare - absolvenţi din 

promoţia curentă şi din promoţiile anterioare, înregistrată la sesiunea iunie-iulie a 

examenului naţional de Bacalaureat, după soluţionarea contestaţiilor depuse în 

etapa specială (6-12 iulie), este de 64,5% (95.470 de candidaţi). 

Pentru promoţia curentă, rata de promovare este de 72,9% (87.951 de candidaţi), 

iar pentru promoţiile anterioare de 27,6% (7.519 candidaţi). 

MEC arată că 307 candidaţi au încheiat examenul cu media generală 10 (zece). 

 S-au prezentat la examenul din această sesiune 147.929 de candidaţi (120.725 din 

promoţia 2020, respectiv 27.204 din promoţiile anterioare). 

 

Nota minimă de promovare, pentru fiecare probă, este 5, iar media generală pentru 

promovarea examenului este cel puţin 6. Procentul de promovare s-a calculat din 

totalul candidaţilor prezenţi, incluzând în această categorie şi candidaţii eliminaţi 

(267 în total). 

Rezultatele consemnate în etapa specială au fost publicate, duminică, 

pe bacalaureat.edu.ro, cu anonimizarea numelui şi a prenumelui, pe baza unui cod 

unic alocat fiecărui candidat. 

 

A doua sesiune a examenului naţional de Bacalaureat se va desfăşura în perioada 

24 august - 5 septembrie. Înscrierile încep luni, 13 iulie, şi se încheie, vineri, 24 

iulie. Documentele-tip de înscriere - completate şi semnate - pot fi depuse la 

secretariatele unităţilor de învăţământ - centre de examen sau pot fi transmise prin 

mijloace electronice/poştă, folosindu-se coordonatele indicate de secretariatele 

unităţilor de învăţământ. 

 

Probele scrise sunt programate astfel: pe 24 august - Limba şi literatura română, pe 

25 august - proba obligatorie a profilului, pe 26 august - proba la alegere a 

profilului şi specializării, pe 27 august - Limba şi literatura maternă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 

http://bacalaureat.edu.ro/RapoarteCautare.aspx
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 Doru Dinu Glăvan, reales preşedinte al UZPR 

Doru Dinu Glăvan a fost reales preşedinte al Uniunii Ziariştilor Profesionişti din 

România (UZPR), informează un comunicat transmis, duminică, AGERPRES. 

 

Potrivit sursei citate, la Adunarea Generală a Uniunii Ziariştilor Profesionişti din 

România, sesiunea a II-a, care a avut loc la Grădina de vară a Teatrului "Constantin 

Tănase" din Bucureşti, au fost alese şi celelalte organisme de conducere ale 

organizaţiei - Consiliul Director, Comisia de atestare profesională, Comisia de 

cenzori. 

 

Membrii noului Consiliu Director sunt Nicolae Băciuţ, Mădălina Corina Diaconu, 

Claudius Dociu, Daniela Gîfu, Iuliana Gorea Costin, Roxana Istudor, Miron 

Manega, Răzvan Onesa, Sorin Stanciu, Gheorghe Văduva, Cornel Cepariu, Mihai 

Milca, Mircea Pospai. 

 

Componenţa celorlalte organisme de conducere a UZPR a rămas neschimbată, cu 

excepţia trecerii la conducerea Comisiei de atestare profesională a jurnalistului 

Dan Constantin, odată cu numirea ca vicepreşedinte a lui Sorin Stanciu, alături de 

Roxana Istudor. 

 

Adunarea Generală a Uniunii Ziariştilor Profesionişti din România a aprobat în 

unanimitate ca filialele să ţină alegeri pentru conducere la fiecare patru ani, 

continuarea eforturilor pentru legiferarea zilei de 28 iunie ca Zi a Ziaristului 

Român, iniţierea unor site-uri de profil, sub egida UZPR, care să conecteze 

organizaţia cu presa din America latină şi respectiv Orientul îndepărtat. 

 

 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 19 iulie 2020 15 

 

"Adunarea Generală a Uniunii Ziariştilor Profesionişti din România, statutară, 

derulată în numele jurnaliştilor care fac parte din cea mai mare organizaţie de 

breaslă din România, a aprobat în totalitate programul pentru viitorii patru ani al 

preşedintelui Doru Dinu Glăvan, care, alături de noua sa echipă, şi-a propus şi a 

prezentat colegilor din toată ţara un program ambiţios, care continuă realizări 

remarcabile şi care a fost votat de reprezentanţii tuturor membrilor UZPR din ţară", 

se mai arată în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Procurorii lansează NUCLEARA: Dosarul privind protestele din 10 August 

va fi CLASAT/ SURSE 

Procurorii DIICOT pregătesc o bombă care va arunca în aer scena politică. 

Conform surselor citate de Libertatea, procurorii au decis clasarea Dosarului ”10 

August”, iar din acesta va fi disjuns o speță care privește doar violențele 

jandarmilor în Piața Victoriei. 

”Sunt multe clarificări în Ordonanța de clasare, în Piața Victoriei au existat 

provocări și momente care au rămas în percepția opiniei publice altfel decât s-au 

întâmplat în realitate, însă infracțiunile pe care DIICOT le-a căutat nu au existat și 

de aceea ei au închis dosarul”, au spus surse judiciare, informează Libertatea. 

În acest dosar, cei de la PNL și USR i-au acuzat pe liderii PSD de la vremea 

respectivă Liviu Dragnea, Viorica Dăncilă și Carmen Dan că ar fi dat ordin 

jandarmilor să bată cetățenii care protestau în Piața Victoriei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Protest in Piața Victoriei; oamenii scandează împotriva legii privind 

carantinarea 

Câteva zeci de persoane s-au adunat, duminică, în Piaţa Victoriei pentru a protesta 

faţă de legea carantinei. 

 

https://www.libertatea.ro/stiri/diicot-l-a-gasit-in-brazilia-pe-cel-care-a-umplut-delta-cu-cocaina-final-cu-o-mare-surpriza-si-in-dosarul-black-cube-nu-oamenii-de-afaceri-au-comandat-filajul-la-kovesi-3063737


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 19 iulie 2020 16 

 

Participanţii scandează "Demisia! Demisia!", "Noi nu suntem o naţie de sclavi!", 

"Libertate! libertate!", Hai în piaţă!". 

Purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Capitalei, Georgian Enache, a declarat, pentru 

AGERPRES, că numărul forţelor de ordine prezente în Piaţa Victoriei se adaptează 

în funcţie de numărul persoanelor participante la protest şi de modul de 

manifestare. 

"Numărul forţelor de ordine este unul dinamic. Acesta se adaptează în funcţie de 

numărul persoanelor participante la protest şi în funcţie de modul de manifestare. 

Nu este un număr fix de jandarmi, el poate fi dimensionat în funcţie de nevoi", a 

precizat Georgian Enache. 

El a afirmat că echipele de dialog ale Jandarmeriei le-au adus la cunoştinţă 

participanţilor că este importantă purtarea măştii şi i-au informat pe cei prezenţi în 

Piaţa Victoriei care sunt prevederile legale. 

 "Încă de la prezenţa primelor persoane în Piaţa Victoriei, jandarmii, prin echipele 

de dialog pe care le avem şi care discută cu participanţii, le-au adus la cunoştinţa 

acestora prevederile legale, faptul că este importantă protecţia sănătăţii lor şi a 

celorlalţi cetăţeni, le-au făcut recomandări privind purtarea măştii, privind 

distanţarea socială, distanţarea fizică şi celelalte prevederi legale pe care aceştia 

sunt obligaţi să le respecte. (...) Trebuie să spunem foarte clar că, în această 

perioadă, ne aflăm sub efectul Legii 55 din 2020 care prevede unele măsuri de 

prevenire şi combatere a epidemiei cu noul coronavirus. Printre măsurile stabilite 

de această lege este şi aceea că, în perioada stării de alertă, sunt interzise 

manifestaţiile publice şi adunările publice în general, în spaţii deschise. Aceste 

lucruri le-au fost comunicate atât organizatorilor, cât şi celorlalţi participanţi", a 

precizat purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Capitalei. 

Potrivit Jandarmeriei Capitalei, până în prezent, au fost aplicate 13 sancţiuni 

contravenţionale în valoare totală de 16.500 de lei pentru nerespectarea măsurilor 

de prevenire şi combatere a efectelor pandemiei de COVID-19, în continuare fiind 

desfăşurate activităţi specifice de identificare şi sancţionare şi a altor persoane care 

încalcă prevederile legii. 
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"Scopul nostru nu este acela de a sancţiona persoane, ci acela de a preveni 

răspândirea virusului, de a limita efectele acestei epidemii", a mai spus Georgian 

Enache. 

 

Comisia juridică a Senatului urmează să reia, luni, dezbaterile asupra proiectului de 

lege privind carantinarea şi izolarea. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Raed Arafat anunță carantinarea unor orașe sau zone: Nu recomand nicio 

relaxare 

Secretarul de stat Raed Arafat afirmă că nu avem încă o transmitere exponenţială a 

noului coronavirus în România, chiar dacă trendul este de creştere. Arafat susţine 

că ”am ieşit chiar destul de bine din prima fază” a pandemiei, dar se pare că 

”undeva ne înecăm la mal”. Şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă 

afirmă că recomandă în continuare o monitorizare constantă a tuturor zonelor şi că 

nu ar fi de acord cu luarea unor măsuri de relaxare. 

”Acum nu putem vorbi de răspândire exponenţială. În acest moment nu avem. 

Dacă ajungem la o răspândire exponenţială -  sunt ţări care pe zi au mii de cazuri 

deja şi acolo într-adevăr este răspândire exponenţială - asta duce automat la 

ocuparea Terapiei Intensive”,a afirmat Raed Arafat, duminică seară, la Antena 3, 

comentând cifrele care se înregistrează în România. 

Arafat a precizat că ”sunt câteva zone în ţară care au presiune asupra lor, nu 

înseamnă că celelalte vor rămâne fără presiune, e posibil să se schimbe şi acolo”. 

”Noi, din păcate, undeva ne înecăm la mal. Adică, noi am luat măsuri, am făcut, 

am ieşit chiar destul de bine în prima fază şi după care când trebuia încă un pic să 

respectăm măsurile compensatorii, au început campaniile împotrivă, lumea nu mai 

credea şi au început presiunile”, a completat Raed Arafat. 

Întrebat despre noi măsuri de relaxare, Arafat a explicat că decizia nu-i aparţine, că 

este un întreg colectiv de specialişti care evaluează situaţia şi face recomandări. 
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În ceea ce priveşte votul său, Arafat a explicat că nu ar recomanda noi măsuri de 

relaxare. 

”Relaxare la acest moment să recomand eu, nu cred şi nu am cum. Aici nu eu 

recomand. Cel puţin să întărim măsurile compensatorii, să întărim respectarea lor 

la acest moment. (...) Niciodată doctorul Arafat singur nu gândeşte la asta, suntem 

o echipă cel puţin de 20 de persoane. Votul meu este să monitorizăm foarte atent, 

cel mai probabil să nu mai luăm alte măsuri pentru următoarea perioadă şi să 

aşteptăm să vedem. Dacă vedem că treaba asta începe să crească, pe alocuri, nu 

neapărat naţional, ci pe zonele cele mai afectate pot să iei anumite măsuri. Asta 

este posibil”, a mai declarat Arafat. 

Întrebat dacă se gândeşte la închiderea unor judeţe sau a unor oraşe, Afarat a 

prcizat: ”Şi acum putem încă, dar cu multe semne de întrebare. Dacă nu ne iese 

legea, va fi greu acest lucru”. 

Grupul de Comunicare Strategică a anunţat, duminică, 456 de noi cazuri de 

infectare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 20 de state din Europa interzic accesul românilor sau le impun restricții la 

intrarea pe teritoriile lor 

Condiții de intrare în UngariaCum se intră în AustriaCondiții pentru turiștii români 

de intrare în GreciaAccesul în statele balticeInterzis în Finlanda și MaltaȚări unde 

românii trebuie să stea în izolare 

Tot mai multe state interzic accesul cetățenilor români sau le condiționează intrarea 

pe teritoriile lor, din cauza înrăutățirii situației infectărilor cu coronavirus în 

România. Sunt 20 de state care au introdus restricții, iar 14 dintre acestea sunt țări 

membre ale Uniunii Europene.  

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-3
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-3
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-3
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-5
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/20-de-state-din-europa-interzic-accesul-romanilor-sau-impun-restrictii-la-intrarea-pe-teritoriul-lor-1337094#highlight-1337094-5
https://www.digi24.ro/stiri/externe/lista-statelor-din-europa-unde-cetatenii-romani-au-restrictii-de-calatorie-1334165
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Cele 20 state din Europa care interzic accesul românilor sau impun restricții la 

intrarea pe teritoriul lor sunt Austria, Bosnia și Herțegovina, Cipru, Danemarca, 

Estonia, Finlanda, Grecia, Irlanda, Islanda, Letonia, Lituania, Malta, Muntenegru, 

Norvegia, Marea Britanie, Olanda, Republica Moldova, Slovacia, Slovenia și 

Ungaria. 

Condiții de intrare în Ungaria 

Cel mai recent exemplu, Ungaria a adăugat România pe lista galbenă. Astfel, la 

intrarea în statul vecin, românii vor fi supuși examinării medicale, iar în cazul în 

care prezintă simptome specifice infectării cu COVID-19, nu li se va permite 

accesul. Și în situaţia în care nu prezintă simptome, românii vor fi obligați să intre 

în izolare pe teritoriul Ungariei pentru o perioadă de 14 zile.  

 

Cu toate acestea, intrarea pe teritoriul Ungariei va fi permisă, fără impunerea 

măsurii carantinei sau autoizolării, cetățenilor care vin din România și care 

prezintă la punctul de frontieră două teste negative pentru infecția cu SARS-CoV-2 

efectuate în ultimele cinci zile. Cele două teste trebuie efectuate la o diferență de 

48 de ore unul de celălalt, iar certificatele trebuie să fie emise în limba maghiară 

sau engleză. 

Cum se intră în Austria 

Toți cetățenii care călătoresc din România cu destinație finală Austria vor putea 

intra în acest stat doar dacă prezintă un certificat medical, în limba engleză sau 

germană, de test negativ pentru SARS-CoV-2, nu mai vechi de 4 zile. În absența 

acestui certificat, cetățenii români vor trebui să intre în autoizolare timp de 14 zile. 

Măsura autoizolării nu se va aplica în cazul tranzitului fără oprire al cetățenilor 

provenind din România pe teritoriul Austriei spre destinații din alte state și în cazul 

transportului de mărfuri. 

Condiții pentru turiștii români de intrare în Grecia 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/romanii-care-merg-in-ungaria-trebuie-sa-intre-in-carantina-anuntul-guvernului-de-la-budapesta-1336945
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/romanii-pot-intra-in-austria-doar-daca-au-test-negativ-la-covid-tradus-in-germana-sau-engleza-1336369


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 19 iulie 2020 20 

 

Teoretic, românii care călătoresc în Grecia trebuie să completeze, cu cel puțin 24 

de ore înainte de începerea călătoriei, un formular electronic. Turiștii pot fi testați 

aleatoriu la granițe. Din 15 iulie, autoritățile elene vor condiționa intrarea în baza 

unui test negativ SARS-CoV-2 nu mai vechi de 3 zile, plus formularul electronic. 

În Cipru, cetățenii români pot intra doar dacă prezintă un certificat medical de test 

negativ pentru SARS-CoV-2, nu mai vechi de 72 de ore. 

Accesul în statele baltice 

Cetățenii români care intră în Estonia sunt obligați la măsura autoizolării timp de 

14 zile. 

Cetățenii români care sosesc în Letonia trebuie să intre în izolare sau carantină 

timp de 14 zile. 

Lituania a decis să-și închidă granițele pentru români. Accesul rezidenților din 

România în statul baltic va fi interzis din 13 iulie. 

Interzis în Finlanda și Malta 

Finlanda a interzis complet accesul pe teritoriul lor cetățenilor români, cu excepția 

celor care au permis de rezidență, sunt angajați în baza unui contract de muncă, 

vizitează o rudă de gradul I sau studiază la o instituție de învățământ de acolo. Este 

permis tranzitul către alte destinații din afara Finlandei. 

Malta a interzis complet accesul pe teritoriul său cetățenilor români. 

Danemarca permite intrarea pe teritoriul său românilor cu condiția ca aceștia să 

dovedească faptul că au o rezervare de cel puțin 6 nopți la o unitate de cazare, care 

să conțină toate numele celor care au rezervat și perioada rezervată. 

Țări unde românii trebuie să stea în izolare 

Toate persoanele care ajung în Irlanda din România trebuie să intre în izolare sau 

carantină timp de 14 zile. 

Cetățenilor care se deplasează din România în Olanda le este recomandată ferm 

auto-izolarea la domiciliu pentru o perioadă de 14 zile. 

https://www.digi24.ro/magazin/timp-liber/vacante/decizie-de-ultima-ora-grecia-suspenda-pana-marti-formularele-de-calatorie-pentru-cei-care-merg-in-vacanta-cu-masina-1336647
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/inca-un-stat-din-ue-interzice-accesul-romanilor-pe-teritoriul-sau-masura-este-evaluata-saptamanal-1336373
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Cetăţenii români care sosesc în Slovacia trebuie să intre în autoizolare şi să 

efectueze un test molecular pentru COVID-19, după a 5-a zi. Dacă testul este 

negativ, îşi pot continua sejurul. Cetăţenii români pot tranzita teritoriul Republicii 

Slovace, cu condiţia ca deplasarea să aibă loc fără oprire, în decurs de maxim 8 ore 

de la intrarea pe teritoriul acesteia. 

Românilor care ajung în Slovenia li se aplică măsura izolării la adresa declarată 

timp de 14 zile. Tranzitul cetățenilor români spre țara de rezidență nu este 

restricționat, cu condiția părăsirii teritoriului sloven în cel mult 12 ore. 

Pentru a afla informații despre posibilitatea de a călători în spațiul european, poate 

fi consultat site-ul RE-open EU, care are și variantă în limba română. Aici pot fi 

găsite informații despre situația dintr-o posibilă destinație, dacă este vorba despre o 

țară membră a Uniunii Europene, plus Elveția și Norvegia, țări care fac parte 

din Spațiul Schengen. 

De asemenea, poate fi consultată aici lista pusă la dispoziție de MAE cu toate țările 

din Europa și regimul pe care îl au față de cetățenii străini, în contextul pandemiei 

de COVID-19. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Lista celor 113 de centre unde românii care vor să meargă în Grecia se pot 

testa. Toate informațiile publicate de Ministerul Sănătății 

Ministerul Sănătății a publicat duminică lista centrelor unde românii care vor să 

mergă în Grecia se pot testa. Reamintim că începând cu 15 iulie pentru a intra în 

Grecia cu mașina călătorii trebuie să prezinte un test molecular negativ pentru 

infecţia cu COVID-19 efectuat cu maximum 72 de ore înainte de momentul intrării 

pe teritoriul Republicii Elene. 

 

Testele trebuie să fie efectuate la cntre acreditate de autoritățile din țările de 

proveniență. 

 

 

https://reopen.europa.eu/ro/
http://www.mae.ro/node/51880#null
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CONSULTĂ AICI LISTA CELOR 113 CENTRE DE TESTARE, 

PUBLICATĂ DE MINISTERUL SĂNĂTĂȚII 

Începând cu miercuri, 15 iulie 2020, la ora 06.00, toți călătorii care intră în Grecia 

pe la Promachonas sunt obligați să prezinte la sosire un rezultat negativ al unui test 

RT-PCR pentru COVID-19, efectuat cu până la 72 de ore înainte de intrarea lor în 

Grecia. 

 

Documentele trebuie să fie scrise în limba engleză și să aibă datele de identificare 

ale călătorului. 

 

Potrivit autorităților elene, laboratoarele care efectuează testarea RT-PCR ar trebui 

să fie publice sau private acreditate de autoritățile din țara de proveniență a 

turistului. 

Certificatele care nu îndeplinesc aceste condiții nu vor fi acceptate. 

 

Turiștii vor trebui să completeze și să trimită formularul de intrare în țară. De 

asemenea, turiștii pot fi supuși testării aleatorii la granița greacă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președinție pe timp de criză. Ce își propune Germania să facă timp de 6 luni 

la cârma Consiliului UE 

Cancelarul german Angela Merkel a ținut zilele trecute un discurs istoric în plenul 

Parlamentului European, discurs care va rămâne mult timp o referință pentru 

mesajele și direcția pe care o urmează Uniunea Europeană în momente de criză. A 

fost un discurs istoric pentru că Președinția rotativă germană are loc în vremuri 

istorice, vremuri de criză și schimbare radicală. 

Germania preia Președinția Consiliului UE într-o perioadă cu provocări fără 

precedent pentru Uniune. Crizei economice și sanitare cauzate de pandemia de 

coronavirus i se adaugă multiple alte provocări, iar cele mai dificile par negocierile 

pentru noul Cadru Financiar Multianual și Fondul de Redresare al UE. Așteptările 

de la liderul german Angela Merkel sunt foarte mari, pe potriva responsabilităților. 

http://www.ms.ro/centre-testare/
http://www.ms.ro/centre-testare/
https://multimedia.europarl.europa.eu/en/plenary-session_20200708-0900-PLENARY_vd
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Acest articol își propune să analizeze planul Germaniei pentru Europa în aceste 

șase luni de Președinție care par să fie esențiale pentru redresarea Uniunii. 

Uniunea Europeană încă se confruntă cu pandemia de coronavirus. Deși pare că 

pericolul sanitar major a trecut, numeroase restricții sunt încă în vigoare la nivel 

național, iar circulația liberă în interiorul Uniunii este sever limitată. Mai mult, în 

numeroase regiuni, numărul de cazuri de COVID-19 confirmate sunt în creștere de 

la o zi la alta, ridicând problema unui posibil val doi al pandemiei. Una dintre 

aceste țări este chiar România unde, după cum bine știm, numărul de cazuri noi 

depistate a atins record după record în ultimele zile. 

Un sondaj de la începutul lunii mai, sondaj realizat de Datapraxis și YouGov, a 

arătat că un procent mare dintre cetățenii europeni au fost dezamăgiți de răspunsul 

UE în timpul primelor luni de criză.  

În același timp, cetățenii europeni intervievați și-au dorit o mai bună cooperare în 

interiorul UE pentru stoparea efectelor negative ale pandemiei. Alegând să își pună 

Președinția rotativă sub motto-ul „Împreună pentru redresarea Europei”, Germania 

pare că a ascultat de acest deziderat al cetățenilor de a vedea mai multă cooperare 

la nivel european. 

În programul cu prioritățile celor 6 luni de președinție, lupta împotriva pandemiei 

este adresată, așa cum era de așteptat, în primul capitol. Programul propune mai 

multă cooperare între statele membre prin coordonarea livrărilor de medicamente 

și de echipamente medicale la nivelul UE, sprijin mutual în tratarea pacienților și 

protejarea lanțurilor de aprovizionare medicală la nivel european. Germania 

propune ca statele europene să își pună la un loc o parte din resursele medicale 

pentru a acționa coordonat acolo unde este nevoie mai mare, ceea ce nu s-a 

întâmplat în prima fază, când statele membre au concurat pentru resurse. Pe termen 

lung, coordonarea politicilor de sănătate la nivel european (după cum se știe, UE 

are competențe limitate în domeniul sanitar, de altfel unul dintre motivele pentru 

care instituțiile europene au avut un rol redus în răspunsul imediat la pandemie) și 

îmbunătățirea răspunsului la crizele de sănătate publică prin producția internă de 

medicamente și echipamente medicale (precum măștile de protectie ) sunt 

alte priorități în zona de sănătate publică. 

https://www.euractiv.com/section/all/news/resurgence-of-covid-19-observed-in-some-eu-countries-says-eu-disease-centre/
https://www.euractiv.com/section/all/news/resurgence-of-covid-19-observed-in-some-eu-countries-says-eu-disease-centre/
https://www.euractiv.com/section/politics/news/europeans-disillusioned-with-eu-coronavirus-response-new-poll-finds/
https://www.eu2020.de/blob/2360248/978a43ce17c65efa8f506c2a484c8f2c/pdf-programm-en-data.pdf
https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20200706IPR82739/german-presidency-outlines-priorities-to-ep-committees
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Răspunsul la criza cauzată de pandemia de coronavirus nu se limitează doar la 

măsuri care să protejeze sănătatea populației, ci presupune și măsuri care să țină 

sub control contracția economică abruptă anunțată pentru acest an. Comisia 

Europeană a lansat, cu doar o zi înainte de discursul din PE al Cancelarului 

Merkel, previziunile economice din vara anului 2020, previziuni care anunță o 

recesiune accentuată cu o contracție economică severă de 8,3% pentru UE în anul 

2020. Cele mai afectate țări vor fi și cele mai lovite de pandemie, respectiv: Italia, 

Spania și Franța. Economia României se va contracta cu 6% în 2020 și va crește 

apoi cu 4% în 2021, conform CE. Mai mult, CE avertizează că un al doilea val de 

pandemie urmat de măsuri de carantinare similare celor din primăvara lui 2020 va 

afecta și mai grav economia cu consecințe greu de stabilit. 

Un răspuns al UE la recesiunea cauzată de pandemie este Pachetul economic de 

redresare Next Generation EU, propus de Comisie la sfârșitul lunii mai. De altfel, 

negocierile pentru aprobarea acestui pachet de 750 de miliarde de euro vor fi 

primul test al Președinției germane și al capacităților de negociator ale Angelei 

Merkel. Dacă nu se ajunge la un consens săptămâna viitoare, UE riscă să intre 

în dificultăți economice și mai mari conform CE. Angela Merkel trebuie să 

negocieze un consens cu ceilalți lideri privind procentajele granturilor și 

împrumuturilor pe care statele membre ar trebui să le primească, și mai ales asupra 

condițiilor prevăzute pentru accesarea acestor fonduri substanțiale. Țări europene 

precum Olanda, Austria, Danemarca sau Suedia (sau cele 4 țări austere/frugale așa 

cum sunt denumite de presa europeană) insistă ca fondurile din pachetul de 

redresare să fie împărțite sub formă de împrumuturi și nu sub formă de granturi. 

Argumentul lor e acela că fondurile sub formă de granturi vor trebui apoi plătite de 

toți cetățenii europeni, indiferent de statul membru de care aparțin, în timp ce 

împrumuturile vor trebui returnate de fiecare stat în parte. În celălalt colț se 

regăsesc țări precum Italia și Portugalia, care susțin un plan de redresare care să se 

bazeze pe granturi. După ezitări în luarea unei poziții, Germania pare să fie alături 

de țările care propun finanțarea fondului de redresare prin crearea unei datorii la 

nivel european, deci prin granturi. De altfel, Germania a fost cea care a propus, 

alături de Franța, un fond de 500 de mld. de euro la începutul crizei, propunere 

care a fost preluată apoi de Comisie în construcția Pachetului de redresare 

economică. 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/ip_20_1269
https://ec.europa.eu/economy_finance/forecasts/2020/summer/ecfin_forecast_summer_2020_ro_en.pdf
https://www.g4media.ro/de-unde-vor-veni-miliardele-de-euro-pentru-planul-de-redresarea-economica-a-ue.html
https://www.euractiv.com/section/economy-jobs/news/eu-to-face-difficulties-without-a-deal-on-recovery-plan-budget-commissioner-warns/
https://www.euractiv.com/section/economy-jobs/news/dutch-preachers-and-salesmen-lead-eu-frugality-drive/
https://www.euractiv.com/section/economy-jobs/news/dutch-preachers-and-salesmen-lead-eu-frugality-drive/
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Un alt punct de divergență în negocierile pentru pachet este legat de perioada de 

alocare. Dacă în propunerea Comisiei fondurile sunt prevăzute a fi alocate între 

2021 și 2024, deci pentru patru ani, țările austere cer o reducere la doi ani a 

alocărilor, poziție la care de data aceasta aderă Germania și Franța. Timpul este 

foarte important, mai ales pentru statele a căror administrații nu au capacitatea de a 

crea proiecte și planuri de investiții coerente într-un timp atât de scurt. Țările cu 

probleme în atragerea de fonduri europene, România printre ele, își doresc un timp 

mai lung al alocărilor. 

Pachetul de redresare va fi supus la o primă dezbatere pe 17 și 18 iulie la 

Bruxelles, în cadrul reuniunii speciale a Consiliului European, fiind un prim test al 

capacității diplomației germane de a obține un consens european, dar și un test 

solidarității europene în fața unei crize de asemenea proporții. 

În aceeași perioadă, liderii europeni vor relua și negocierile pentru Cadrul 

Financiar Multianual 2021-2027 (CFM), probabil cel mai dificil dosar pentru 

Președinția rotativă germană. Atingerea unui consens pe acest dosar mamut, 

practic bugetul UE pe următorii 7 ani, este principala prioritate legislativă a 

președinției rotative. 

Negocierile nu vor fi deloc ușoare, chiar mai dificile decât cele care vizează 

pachetul de redresare. Nivelul resurselor, stabilit în pachetul de negociere propus 

de Președintele Consiliului European înainte de pandemie, la 1,1 trilioane de euro, 

este contestat de cele 4 țări austere care doresc un buget mai redus și o păstrare a 

contribuțiilor statelor membre la nivelul actual, în timp ce țările din Centrul și 

Estul Europei dar și cele din Sud își doresc alocări mai generoase. 

Germania mizează în aceste negocieri pe cartea coeziunii, un concept apropiat și 

României în timpul președinției rotative a țării noastre. În discursul din hemiciclul 

Parlamentului European, Angela Merkel a subliniat că ieșirea din criza actuală nu 

se poate realiza decât mizând pe și întărind coeziunea continentului european. Nu 

mai poate fi vorba de o salvare individuală a statelor europene, ci de una colectivă. 

Pare că Germania va încerca să încline balanța în favoarea solidarității și a 

investițiilor în coeziunea UE, cu speranța că această direcție va scoate rapid Europa 

din criză și va da un nou avânt proiectului european. 

https://www.politico.eu/article/5-sticking-points-in-the-eu-budget-talks-coronavirus-recovery-fund/
https://www.politico.eu/article/5-sticking-points-in-the-eu-budget-talks-coronavirus-recovery-fund/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 19 iulie 2020 26 

 

Pe lângă prioritățile care sunt legate de răspunsul UE la criza de sănătate, 

economică și socială cauzată de coronavirus, prioritățile Președinției rotative 

germane ating și alte domenii precum digitalizarea și inovarea, susținerea pactului 

verde european și protecția climei, prezervarea coeziunii sociale a continentului, 

susținerea valorilor europene în domenii precum politica de migrație și de 

securitate, dar și păstrarea unei scene internaționale multilaterale. 

În domeniul digital, programul Președinției germane indică faptul că suveranitatea 

ar trebui să fie cuvântul de ordine, mai ales în contextul reliefat de pandemie. 

Suveranitatea digitală înseamnă, în viziunea germană, că inovații precum 

inteligența artificială, dar și tehnologiile care lucrează pe baze cuantice trebuie să 

fie înglobate pe piața unică prin sporirea prosperității și a siguranței cetățenilor 

europeni, și cu condiția ca acestea să fie în acord cu valorile europene. 

O altă prioritate majoră pentru președinția germană va fi și modificarea legislației 

europene ce ține de competiție. Germania dorește să reformeze legile antitrust și 

cele care guvernează ajutoarele de stat în interiorul UE, o dorință mai veche a 

marilor conglomerate germane. 

Implementarea Pactului Verde European este o altă prioritate a președinției 

germane, alături de adoptarea unor concluzii privind Planul de acțiune pentru 

economia circulară și avansarea discuțiilor pe cel de-al optulea Program de acțiuni 

pentru mediu al UE. Toate acestea se înscriu într-un plan ambițios în ceea ce 

privește protejarea climei și a mediului la nivel european. De asemenea, se dorește 

finalizarea deliberărilor asupra Legislației europene privind clima, care va seta o 

țintă obligatorie de a ajunge la starea de neutralitate climatică pe continentul 

european până în anul 2050. În acest context, Germania este favorabilă intenției 

CE de a crește ținta de reducere a emisiilor de gaze cu efect de seră pentru anul 

2030, comparativ cu anul 1990, de la 50% la 55%. 

În plan extern, Germania propune două concepte cheie pentru Uniunea 

Europeană, suveranitate și solidaritate. Ministrul de externe german, Heiko Maas, 

susține că UE trebuie să fie mai independentă în relație cu SUA dar și cu China, 

mai ales în contextul conflictului emergent dintre cele două.  

 

https://www.euractiv.com/section/politics/news/merkel-presents-plans-for-eu-council-presidency-in-the-bundestag/
https://www.euractiv.com/section/politics/news/merkel-presents-plans-for-eu-council-presidency-in-the-bundestag/
https://www.euractiv.com/section/global-europe/news/sovereignty-and-solidarity-germanys-plans-for-the-eus-foreign-policy/
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UE trebuie să mizeze în continuare pe cartea cooperării multilaterale, a comerțului 

deschis, opus protecționismului dar mai ales pe o ordine internațională bazată pe 

reguli și nu pe putere. În contextul relației tot mai dificile cu Statele Unite conduse 

de Donald Trump dar și a deteriorării relațiilor cu China, din cauza suspiciunilor 

legate de pandemia de coronavirus, precum și a problemei ce vizează Hong Kong, 

UE, sub conducerea Germaniei, pare să se îndrepte înspre o politică tot mai 

independentă pe scena internațională. 

Germania intenționează să susțină și avansarea procesului de extindere al UE în 

Balcanii de Vest, susținând că UE are o responsabilitate specială pentru țările din 

această zonă dar și pentru vecinii din est, angrenați în Parteneriatul Estic. 

În concluzie, sarcina ce stă în fața Germaniei în timpul acestei Președinții a 

Consiliului UE este de a aduce la suprafață o Uniune Europeană lovită greu de 

pandemia de coronavirus, o Uniune Europeană care, în viziunea propriilor cetățeni, 

nu a făcut destul în primele luni de criză, o Uniune Europeană ai cărei cetățeni încă 

nu pot călători liber de la un capăt la altul al său. Germania își propune să facă 

acest lucru mizând pe solidaritatea europeană și pe conceptul de coeziune. Acestea 

vor fi testate în următoarele săptămâni și luni, atunci când statele UE vor fi nevoite 

să se pună de acord cum se ajută reciproc, cum cheltuiesc și împart sume uriașe de 

bani și cum își pot pune resursele laolaltă pentru a ajuta cât mai eficient toți 

cetățenii europeni. Este o misiune dificilă, dar probabil că cel mai capabil să aducă 

laolaltă o Uniune într-o situație grea este statul cel mai puternic, statul condus de 

un lider testat, care a mai gestionat și alte crize europene. Să urăm succes 

Germaniei în noua poziție de Președinte a Consiliului UE, pentru că succesul 

Germaniei va însemna și succesul nostru al tuturor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Analiză. Războiul tehnologic dintre SUA și China pune țări și companii în 

situația în care trebuie să aleagă de partea cui sunt. 

Țări și companii din întreaga lume încep să fie absorbite în războiul tehnologic 

dintre China și Statele Unite, fiind puse în fața faptului de a alege una dintre cele 

două părți, arată CNN într-o analiză.  
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Ultima victimă a acestui conflict este aplicația TikTok (deținută de o companie 

chineză), cu sute de milioane de utilizatori și populară în special în rândul 

tinerilor. Chiar ieri (vineri), Amazon a cerut angajaților să elimine aplicația de pe 

dispozitivele lor mobile până pe 10 iulie, invocând „riscuri de securitate”. La 

sfârșitul lunii trecute, India a interzis zeci de aplicații mobile dezvoltate de China, 

între care TikTok, WeChat, Alibaba, în urma unui incident militar în Kashmir. 

Totodată, conflictul SUA-China afectează puternic și compania Huawei. Marea 

Britanie analizează de exemplu dacă va mai permite Huawei să contribuie la 

dezvoltarea rețelei 5G din țară, după ce SUA au limitat vânzările de cipuri către 

compania chineză. În Italia, cel mai mare operator telecom exclude posibilitatea ca 

Huawei să contribuie la dezvoltarea rețelei 5G. 

În același timp, aliați tradiționali ai SUA, precum Coreea de Sud și Taiwan, par să 

tindă spre o apropiere de China, în condițiile cererii foarte mari din partea 

Beijingului pentru tehnologia dezvoltată în aceste țări. 

Experții vorbesc despre un așa-numit “Zid virtual al Berlinului”, care va ajunge, 

oarecum, să împartă lumea. 

Citește analiza integrală pe CNN 

(Sursa: biziday.ro) 

 

https://www.biziday.ro/presa-internationala-amazon-solicita-angajatilor-sa-elimine-aplicatia-tiktok-de-pe-dispozitivele-lor-mobile-pana-pe-10-iulie-invocand-riscuri-de-securitate/?source=biziday
https://edition.cnn.com/2020/07/10/tech/us-china-global-tech-war-intl-hnk/index.html

